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§ 5   

Tertialrapport 2, 2019 

Beslut 

1. Tertialrapport 2 2019 med delårsbokslut per den  

31 augusti godkänns. Rapporten överlämnas till 

kommunstyrelsen. 

2. Utbildningsnämnden beslutar att Tensta gymnasium upphör 

som skola samt resultatenhet per den sista december 2019.  

3. Utbildningsnämnden föreslår att kommunstyrelsen 

godkänner omslutningsförändringar om totalt 32,8 mnkr. 

4. Beslutet justeras omedelbart. 

 
Ärendet 

Förvaltningen anmälde ärendet i ett tjänsteutlåtande från den 10 

september 2019, dnr. 1.2.2-7757/2019.  

 

Utbildningsförvaltningen bedömer att nämnden till stor del 

kommer att uppnå angivna mål och i hög grad bidra till att 

kommunfullmäktiges mål för stadens verksamheter uppnås.  

 
Ärendets beredning  

Ärendet har beretts inom avdelningen för ekonomi och styrning 

i samband med övriga avdelningar.  

 
Förvaltningens förslag till beslut 

Förvaltningen föreslår utbildningsnämnden att besluta följande: 

 

1. Tertialrapport 2 2019 med delårsbokslut per den  

31 augusti godkänns. Rapporten överlämnas till 

kommunstyrelsen. 

2. Utbildningsnämnden beslutar att Tensta gymnasium upphör 

som skola samt resultatenhet per den sista december 2019.  

3. Utbildningsnämnden föreslår att kommunstyrelsen 

godkänner omslutningsförändringar om totalt 32,8 mnkr. 

4. Beslutet justeras omedelbart. 

 
Beslutsgång 

Ordföranden yrkade bifall till förvaltningens förslag och 

förklarade sig finna att nämnden beslutat i enlighet med detta.  

 
Särskilt uttalande 

Olle Burell m.fl. (S) och Tina Kratz m.fl. (V) anmälde ett 

särskilt uttalande enligt nedan: 

 

Tertialrapport två visar effekterna av en illa genomtänkt politik. 

När kommunfullmäktige i budget 2019 beslutade att sänka 

skatten lovade den borgerliga majoriteten att skola och välfärd 
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inte skulle drabbas. Vi ser nu att det löftet inte kommer att 

hållas.  

 

Det är mycket ovanligt att utbildningsnämnden går med 

underskott. Resultatenheterna tvingas hämta 107 miljoner 

kronor ur resultatfonderna. Prognosen i tertialrapport 1 visade 

att 50 miljoner behövde hämtas ur fonderna, denna summa har 

nu mer än fördubblats och ändå beräknas ett underskott om 25 

miljoner. Detta trots att förvaltningen vidtagit åtgärder, 

resultatet hade kunnat se ännu värre ut om inte förvaltningen 

agerat på ett föredömligt sätt. Ansvaret ska läggas där det hör 

hemma och faktum är att skattesänkningen och den styrande 

majoritetens oförmåga att anpassa kostnaderna efter intäkterna 

leder till underskott i stadens ekonomi.  

 

Vi vill se en annan inriktning för Stockholm. Vår politik 

grundas i en ansvarfull finansiering som strävar mot ett 

Stockholm för alla. Våra respektive budgetförslag hade mer 

resurser till skola och förskola samtidigt som vi hade ambitiösa 

förslag för kompetensförsörjning och investeringar i nya skolor 

och förskolor.  

 

Vi noterar att den nedåtgående trenden gällande elevernas 

upplevda trygghet och studiero, framförallt på högstadiet, 

fortsätter. Detta är oroande och åtgärder krävs. Skolans lärmiljö 

ska präglas av trygghet, studiero och en stimulerande 

undervisning. Vi vill i detta sammanhang påpeka att det är 

angeläget att de nya riktlinjerna för trygghet och studiero följs 

upp och utvärderas.  

 

Det pilotprojekt med lönetillägg för att stärka skolorna i de mest 

utsatta stadsdelarna som infördes under förra mandatperioden 

har nu utvärderats och förvaltningen finner att det givit önskat 

resultat. De skolor som ingick i projektet har nu en högre 

legitimationsgrad, och ökad stabilitet och kontinuitet. 

Majoriteten avslutar nu tyvärr projektet och avser att se över hur 

erfarenheten kan tas tillvara. Vi anser att projektet varit lyckat 

och bidragit till ökad trygghet, det borde därför få en 

fortsättning.  

 

Det är glädjande att se att projektet med vikariepool, Mobila 

lärarteam, visat så goda resultat. Uppföljningen visar bland 

annat att vikarieanskaffningen underlättats på skolorna samt att 

projektet varit en god rekryteringsplattform för lärarstudenter, 

pensionerade lärare, personer med annan akademisk utbildning 

och deltagare i projektet Från nyanländ till nyanställd. Vi anser 

att nämnden bör fortsätta att utveckla och utöka detta arbete.   
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Tertialrapporten visar att resultatspridningen mellan skolor 

utifrån elevernas socioekonomiska förutsättningar fortsatt är 

stor, även om skillnaderna mellan skolor har minskat de senaste 

åren. Det arbete som inleddes under förra mandatperioden där 

nyanlända elever fördelades på skolor i hela staden har varit en 

bidragande orsak till att skillnaderna mellan skolorna minskat. 

Det är mycket viktigt att den principen, där alla skolor tar ansvar 

för att ta emot nyanlända elever, får vara kvar. Likvärdigheten 

måste värnas och skolans kompensatoriska uppdrag prioriteras.   

 

Vi vill också framhålla att nämnden behöver ta ett samlat grepp 

om frågan om lokalkostnader. Det är av största vikt för 

investeringsplaneringen att underlag för prioriteringar tas fram 

med en gemensam lägesbild och under samordnade former med 

beställande nämnder, det vill säga stadsdelsnämnderna samt 

utbildningsnämnden.  

 

Slutligen ställer vi oss frågande till hur det ska vara möjligt att 

genomföra det nya handlingsprogrammet för att förbättra 

arbetssituationen för förskollärare och barnskötare när de saknas 

ekonomiska resurser för det. 

 

 


